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روزنامه اصلاح طلب : قدر روحانی 
و دلار 32 هزارتومانی را بدانید!
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سرویس سیاسی-
روزنامه اصلاح طلب اعتماد به مدیر مسئولی الیاس حضرتی نماینده رد صلاحیت شده انتخابات مجلس یازدهم روز 
گذشته در یادداشتی در واكنش به زمزمه های استیضاح رئیس جمهور در مجلس نوشت : »حالا فرض كنیم كه این حملات 
علیه خودتان نباشد، چه فایده اي دارد؟ اینكه او تا 9 ماه دیگر هست و تمام مي شود، شما مي مانید و وضعیتي كه قادر به 
انجام كوچك ترین اصلاحي هم در آن نیستید. شاهدش مجلس فعلي است. قوي ترین شما طي 1384 تا 1392 آمد، چه 
كرد؟ جز اینكه الان مثل استخوان در گلویتان گیر كرده و علیه سیستم شده است؟ جز اینكه صدها میلیارد دلار پول نفت 
را گرفت، روزي كه رفت جز سیاهي و بدبختي اثري از خود نگذاشت؟ این دولت و این روحاني حداقل دارند یك كارهایي 
مي كنند، در شرایط كرونایي و تحریم هاي كمرشكن و دلار 32 توماني و گراني و... چه اصراري به این حملات دارید؟... با 
اطمینان به شما باید گفت كه با ادامه سیاست موجود،ممكن نیست كه از فرآیند موجود كسي بهتر از روحاني و حتي در 
اندازه او بركشیده شود. این بهترین ثمره ساختار انتخاباتي موجود است، آن را حفظ كنید كه بعدا پشیمان خواهید شد.«

گفتنی است ناكارآمدی و بی كارنامگی و فرار از پاسخگویی مهم ترین راهنما در رفتارشناسی طیف مدعی اصلاحات 
است. این وضعیت منشا اصلی كنش ها و واكنش هایی از سوی متظاهران به اصلاح طلبی است كه ماهیت آن در حكم همان 
نارنجك های دودزا و بهانه ای برای فرار به جلو و فرافكنی است. طی سال های اخیر، دولت، بخش مهمی  از مجلس و شوراهای 
شهر در قبضه مدعیان اصلاحات قرار گرفته و ماحصل این مسئله، اكنون مطالبات بر زمین مانده مردم، وعده های روی كاغذ 
مانده و اوضاع فاجعه بار اقتصادی است.زمانی تقلا كردند با دولت فاصله گذاری كنند اما غایت  ترفندمآبانه این تكاپوها برای 
افكار عمومی  واضح بود چراكه این طیف علاوه بر حمایت از روحانی در انتخابات، خود را تضمین روحانی و دولت را رحم 
اجاره ای خود اعلام كرده بود. همچنین »رقیب هراسی« و دادن »وعده های بلندپروازانه«، محور مشترک تبلیغات حامیان 
روحانی در انتخابات 96 بود.رســانه های زنجیره ای اصلاح طلبان در ایام تبلیغات انتخاباتی مردم را از اوج گرفتن دلار در 
صورت شكست روحانی و پیروزی رئیسی یا قالیباف می ترساندند اما امروز وقیحانه برای توجیه فضاحت عملكرد مشترک 

خود با دولت ، مدعی اند باید قدر چنین دولتی را بدانیم.
نكته قابل تامل اینكه مدیر مسئول همین روزنامه در دوره نمایندگی خود در مجلس دهم یكی از موافقان پروپاقرص 
اســتیضاح رئیس جمهور بود و چهارم شهریورماه 97 در موافقت با استیضاح وزیر اقتصاد گفته بود: »باید رئیس جمهور یا 

معاون اول او را استیضاح می كردیم«.
اشک تمساح کاسبان حصر برای معیشت مردم

محمود صادقی، نماینده عضو فراكسیون امید مجلس دهم و كاندیدای ردصلاحیت شده مجلس یازدهم در مصاحبه با 
روزنامه آرمان گفت:»بعضي از شخصیت ها و مسئولان فقط كار خود را انجام مي دهند و این شائبه ایجاد مي شود كه حل 
مشكلات مردم به ویژه در حوزه معیشتي و اقتصادي در اولویت آنها قرار ندارد و برخي دیگر هم تنها در اندیشه سیاسي كاري 
و برنامه هاي حزب و جناحي خودشان هستند. این موضوع در برنامه ریزي براي مواجهه با دشمنان خارجي از جمله آمریكا 

هم مشهود است؛ در داخل كشور هم متاسفانه مشكلات موجود با تشكیل مجلس جدید افزایش پیدا كرده است«.
صادقی در ادامه گفت:»در شــرایطي كه كشــور درگیر تحریم ها و ضعف ساختارهاي داخلي و مدیریتي و همچنین 
ویروس كرونا است، بي ثباتي در ساختار اقتصادي فقط باعث متضرر شدن مردم مي شود. دود تمام این مشكلات در جامعه 
در چشم مردم خواهد رفت و به عبارتي تمام این مشكلات معیشتي و ساختار نادرست اقتصادي به ضرر مردم خواهد شد«.
این اظهارنظر صادقی در حالی است كه وقتی وی نماینده مردم در مجلس دهم بود، بدون توجه به مطالبات و مشكلات 
معیشتی و اقتصادی مردم گفته بود:»در اهواز، زاهدان، كرمانشاه، ملایر، همدان، اصفهان و...منتظر بودم مردم از ریزگردها، 

فقر، بیكاری و...شِكوه كنند، اما رفع حصر خواسته اصلی بود!«
محمود صادقی همچنین در آبان 98 و پس از اعلام سهمیه بندی بنزین در اقدامی كاسب كارانه اعلام كرد كه قصد 
استعفا از نمایندگی مجلس را دارد. این بی مسئولیتی در حالی بود كه در آن مقطع، نمایندگان باید به وظیفه مهم خود در 
نظارت بر عملكرد دولت و سؤال از دولتمردان عمل كرده و نقاط ضعف طرح مذكور را برطرف می كردند. همچنین نمایندگان 
می بایست با تشریح مزایای سهمیه بندی بنزین، افكار عمومی را قانع كرده و از التهابات می كاستند.وی بارها و بارها در دوران 
نمایندگی مجلس بجای رسیدگی به امور مردم، ادعاهای جنجالی و بدون سند مطرح كرده و به فاصله كوتاهی، اظهارات خلاف 
واقع خود را تكذیب می كرد.حالا این نماینده سابق با این كارنامه غیرقابل قبول، برای معیشت مردم اشك تمساح می ریزد. 

اگر روحانی نمی تواند کشور را اداره کند، کنار برود
روزنامه سازندگی در مطلبی به نقل از حسین مرعشی، عضو حزب كارگزاران نوشت: مردم دیگر به تنگ آمده اند، صبح 
كه بیدار می شــوند همه كالاهایی كه دیروز خریده اند 10 الی 15 درصد گران تر شــده؛ این چه اداره ای اســت؟ یك جای 
كار اشكال دارد. اگر آقای روحانی نمی تواند كشور را اداره كند كنار برود و اگر می تواند ادامه دهد. با مردم و مصالح مردم و 
كشور نمی شود شوخی كرد. در ادامه این مطلب آمده است: این مردم گناه نكردند كه به آقای روحانی رأی دادند. این مردم 
گناه نكردند كه در انتخابات شركت كردند. آنها می خواستند مسائل شان حل شو؛ چه فرهنگی بر ما حاكم شده است كه 
همه چیز مهم است غیر از مسائل واقعی كشور! همه چیز مهم است غیر از مسائل مردم! امروز ایران فدایی می خواهد نه 
سیاستمدار متكبر یا سیاستمدار تمامیت خواه! مردم امروز به تعدادی جوانمرد و فداكار نیاز دارند كه به صحنه بیایند و مملكت 
را درست كنند. این همه فساد اقتصادی، فساد اداری، فساد اخلاقی، خودكشی، بیكاری، فرار تحصیلكرده ها و...برای چیست؟«
لازم به ذكر اســت كه اظهارات حســین مرعشی كه سازندگی آن را منتشر كرده بخشی از مصاحبه وی با یك سایت 
مدعی اصلاح طلبی اســت. عضو كارگزاران سازندگی در این مصاحبه همچنین گفته است: مردم دیگر حوصله و ظرفیت 
تحمل چه كنم چه كنم های رئیس جمهور و خط و نشان كشیدن های قوه قضائیه برای دولت یا مجلس برای دولت را ندارند.

مدعیان اصلاحات كه اكنون كاسه چه كنم چه كنم دست گرفته و حتی رئیس جمهور مورد حمایتشان را نقد می كنند، 
صرفاً یك تاكتیك رسانه ای و عملیات روانی برای انتخابات 1400 است وگرنه آنها خود جزو بانیان اصلی مشكلات كنونی 

كشور هستند و حالاحالاها باید پاسخگو باشند.
ارگان دولت: تداوم تحریم  تسلیحاتی بده بستان برد - برد بود!

روزنامه دولتی ایران دیروز در گزارشی پیرامون لغو تحریم های تسلیحاتی نوشت: »كمتر كسی تردید دارد كه موضوع 
تحریم های تسلیحاتی و نحوه لغو آنها از چالش برانگیزترین موضوعات مذاكراتی بود كه تا آخرین لحظات قبل از به ثمر 
رسیدن گفت و گوهای هسته ای، مذاكره بر سر آن ادامه داشت. پذیرش لغو تحریم های تسلیحاتی و صدور نظام مجوزخواهی 
در قطعنامه 2231 تنها برای پنج ســال كه در قالب یك بده بســتان برد-برد در كنار سایر موضوعات حاصل شد، یكی از 
درخشــان ترین دستاورهای تیم دیپلماتیك ایرانی و شكســت آمریكا در مذاكرات برجام بود. به این معنا كه تحریم های 
تسلیحاتی در قطعنامه های قبلی شورای امنیت، از تاریخ 27 دی 1394 خاتمه پیدا كرد و جای آن را به مدت پنج سال 
یك نظام مجوزدهی گرفت كه در قطعنامه 2231 پیش بینی شده بود. چه ایران می توانست بر اساس این نظام مجوزدهی 
از منظر حقوقی به صورت مورد به مورد تسلیحات نظامی مورد نیاز خود را با طی فرآیندی در شورای امنیت سازمان ملل 
تامین كند. این روند هم تنها پنج سال اعتبار داشت و بر اساس قطعنامه 2231، در 27مهر 1399 )18 اكتبر 2020( به 
طور خودكار از بین رفت و پس از آن دیگر هیچ محدودیتی در حوزه دفاعی و تســلیحاتی، چه برای صادرات و چه برای 

واردات متوجه ایران نخواهد بود.«
اول اینكه، پیش از دولت روحانی و دوره ای كه ارگان دولت با عنوان جعلیِ مذاكرات بی حاصل، درباره آن نوشــته و 
ادعا كرده است، در روز 1/5 میلیون بشكه نفت می فروختیم، صنعت هسته ای نیز شكوفا شده بود اما با برجام به زیر 300 
هزار بشكه نفت رسیدیم و صنعت هسته ای به تعطیلی كشانده شد. دوم اینكه قطعنامه های سازمان ملل نه تنها با برجام 
برداشته نشد كه در قطعنامه 2231 تجمیع شد. سوم اینكه ، خروج آمریكا از برجام به دلیل اطمینان این رژیم از خارج 
نشدن ایران از توافق هسته ای بود. تضمینی كه روحانی به موگرینی داده بود و عراقچی آن را تأیید كرد. چهارم اینكه پس 
از خباثت و كلاهبرداری آمریكا و اروپا در برجام، طیف مدعی اصلاحات، لغو تحریم های تسلیحاتی را دستاورد مهم و اصلی 
برجام جا می زنند در حالیكه هدف اصلی و اعلام شده دولت برای توجیه برجام، لغو تحریم های مالی و بانكی و نفتی بود، و 
نه لغو تحریم های تسلیحاتی و مضافا اینكه؛ بنابر اعلام دیپلمات های روسیه و چین، این دو كشور خواستار لغو تحریم های 
تسلیحاتی در همان سال 94 بودند اما طرف ایرانی، خباثت طرف غربی برای تعویق پنج ساله لغو این تحریم ها را پذیرفت.

پنجم اینكه بزک برجام با لغو تحریم تسلیحاتی از سوی طیف مدعی اصلاحات در حالی است كه آنها برجام 2 و 3 و 
نابودی توان موشكی و نفوذ منطقه ای ایران را دنبال می كردند.

ششم اینكه ادعای ارگان دولت مبنی بر جایگزین شدن نظام مجوز دهی با تحریم تسلیحاتی در برجام، عذر بدتر از گناه 
است. روزنامه ایران مدعی است كه »پذیرش لغو تحریم های تسلیحاتی و صدور نظام مجوزخواهی در قطعنامه 2231 تنها 
برای پنج سال كه در قالب یك بده بستان برد-برد در كنار سایر موضوعات حاصل شد، یكی از درخشان ترین دستاورهای تیم 
دیپلماتیك ایرانی و شكست آمریكا در مذاكرات برجام بود.« كه باید گفت؛ مانند همان برجامی كه ادعا كردند برد ـ برد است!

دولت دیگری هم بر سر کار بود، همین می شد!
روزنامه ایران دیروز طی یادداشتی نوشت: »رسیدگی و حمایت از معیشت خانوار از دو طریق قابل انجام است. نخست؛ 
مدیریت قیمت ها در بازار و دوم؛ رونق تولید و ایجاد اشتغال و قدرت خرید در مردم. در شرایط كنونی اقتصاد، هر دو اقدام 
بسیار مشكل خواهد بود. چراكه تمام بخش های اقتصاد با سیاست خارجی گره خورده است و حتی انتظارات تورمی نیز از 
چشم انداز روابط خارجی كشور و میزان دسترسی به ارز نشات می گیرد. در چنین شرایطی، بزرگ ترین  اشتباه این است كه 

گمان كنیم اگر دولت دیگری بر سر كار بود، شرایط بهتر می شد.«
مدعیان اصلاحات به راحتی شعور مردم را مورد اهانت قرار می دهند. این در حالی است كه دولت با اعتماد به دشمن 
و رفتار برجام زده خود، ظرفیت های عظیم داخلی و پیشران  های اقتصاد را معطل گذاشت. عرصه مسكن را به مدت 5 رها 
كرد در حالیكه رونق آن می توانســت 250 شــاخه شغلی و صنعتی را رونق دهد، نقدینگی را به بخش های مولد اقتصادی 
هدایت كند، تولید را جهش دهد و تورم را بكاهد. سهمیه بندی بنزین را حذف كرد و خسارت 144 هزار میلیارد تومانی به 
اقتصاد كشور وارد كرد، حقوق های نجومی پرداخت كرد، به ذخایر طلا و دلار چوب حراج زد و اقتصاد كشور و فرصت های 
شكوفایی را معطل وعده های پوچ غرب گذاشت. این موارد نشان می دهد، ادعای اصلاح طلبان مبنی بر اینكه هر دولتی سر 

كار بود، همین اوضاع بود، دروغی بیش نیست.

درمکتب امام

نقشه هرج و مرج
 به نظر من این طور می رســد كه نقشــه این است كه در داخل ما را، 
این ضربه را به ما بزنند كه ما اغتشاش در خودمان پیدا كنیم. یك انتظامی 

در كار نباشد. اختلافات باشد و یك هرج و مرجی باشد.
صحیفه امام؛ ج12؛ ص70 | قم؛ 17 دی 1358

دکتر ابراهیم کارخانه ای*  
به بهانه پنجمین سالگشت تصویب برجام در مجلس شورای اسلامی - در ماه های 
پایانی سال 93 كه مهلت 6 ماهه برای كسب توافق نهایی برجام برای سومین بار تمدید 
شــده بود، آمریكایی ها به شدت بر فشارها و فریبكاریهای خود افزوده بودند و تهدید 
می كردند كه اگر جمهوری اســلامی ایران زیر بار خواسته های آنها نرود تحریم های 
جدیدی علیه جمهوری اسلامی ایران وضع خواهند كرد! از طرفی در بحران مذاكرات 
گهــگاه خبرهای ناگواری نیز به بیرون درز پیدا می كرد كه آمریكایی ها در صددند با 
فریبكاری و فشار تعداد سانتریفیوژهای فرآیند غنی سازی را در حد حیات نباتی كاهش 
دهند! جهت مقابله با این تهدید ها و زیاده خواهی های آمریكا تصمیم گرفتم طرحی را 
تقدیم مجلس نمایم كه بر اساس آن در صورت وضع هر نوع تحریم جدید، توافقنامه 
اولیه ژنو مورخ 1392/9/3 كان لم یكن تلقی گردد و كلیه فعالیت های هسته ای جمهوری 

اسلامی ایران در هر سطحی از سرگرفته شود.
در این رابطه مشــورت های لازم را با نمایندگان و دیگر صاحبنظران انجام دادم 
طرح فوق در قالب یك ماده واحده و در هفت بند و یك تبصره تهیه و با امضای 220 
نماینده در تاریخ 393/11/11 1 در صحن علنی مجلس شورای اسلامی اعلام وصول 
گردید. دو روز بعد، شب هنگام از دفتر ریاست محترم مجلس شورای اسلامی تماس 
گرفتند و گفتند با آقای دكتر لاریجانی صحبت كنید ایشان در صحبت هایشان تأكید 
كردند كه خودتان را فردا برای دفاع از طرح »الزام دولت به حفظ دستاوردها و حقوق 
هسته ای ملت ایران« آماده كنید و پیگیری كنید كه فردا صبح نسخه چاپ شده در 

صحن علنی در بین نمایندگان توزیع گردد.
فردای آن روز در ابتدای صبح از طریق اداره كل قوانین پیگیری لازم را انجام دادم، 
طرح مذكور به موقع در صحن علنی در بین نمایندگان توزیع گردید. در اثنای جلسه 
آقای دكتر لاریجانی اعلام كردند كه من از فوریت طرح پیشنهادی دفاع كنم، با توجه 
به اینكه از شب قبل در جریان دفاع از طرح قرار گرفته بودم دفاع محكم و جامعی از 
طرح به عمل آوردم كه فوریت آن با رای قاطع نمایندگان به تصویب رسید و انعكاس 

بسیار گسترده ای نیز در سطح رسانه های داخلی و خارجی پیدا كرد. 
تصویب فوریت طرح باعث شد كه آمریكایی ها از اعمال تحریم های جدید كه برای 
فشــار بیشتر بر تیم مذاكره كننده طراحی شده بود عقب نشینی كنند ولی فریبكاری 
آنها برای تحمیل نظرات خود همچنان ادامه داشت! اگر چه اصلاح مفاد طرح پس از 
عقب نشینی آمریكایی ها بر اساس مقتضیات جدید می توانست پشتوانه ای محكم برای 
تیم مذاكره كننده در برابر زیاده خواهی های آمریكا باشد ولی متأسفانه طرح در كمیسیون 

امنیت ملی علیرغم پیگیریهای فراوان حدود سه ماه متوقف گردید. 
بــه نظر می آمد تصویب این طرح علاوه بر پیــام به آمریكایی ها، با توجه به ورود 
مستقیم ریاست محترم مجلس در تصویب طرح، پیامی هم به دولت بود كه اگر دولت 
بخواهد توافق نامه به پیش برود باید با مجلس همراه باشد! سرانجام پس از فراز و فرود 
تهدیدها، دور بعدی مذاكرات در فروردین ماه 1394 در لوزان از ســر گرفته شد و به 
انتشار بیانیه مشترک ایران و نماینده عالی اتحادیه منجر گردید. اگرچه مفاد بیانیه غیر 
منتظره بود ولی انتشار هدفمند و برنامه ریزی شده FACT SHEET )گزاره برگ( 
آمریكایی ها از مفاد توافقات به قدری یك جانبه بود كه حتی اعضای تیم مذاكره كننده 
از تایید آن طفره رفتند و آنرا نظر آمریكایی ها اعلام  كردند.! پس از این مرحله بود كه 
مقام معظم رهبری فرمودند كه نظرات منتقدان هم از رسانه ها منعكس شود تا مسائل 
بررسی شود و از نظرات دلسوزانه و دقیق منتقدین نیز استفاده شود و بر همین اساس 

برای اولین بار نظرات منتقدان هم در صدا و سیما منعكس گردید.
علیرغم آنكه تیم مذاكره كننده به ظاهر مفاد فكت شیت آمریكایی را تایید نمی كرد و 
آن را ساخته و پرداخته آمریكایی ها می دانست ولی هیچگاه علیرغم اصرار شدید مجلس 
و منتقدین، حقایقی از خلاصه مذاكرات را تحت عنوان فكت شیت تیم مذاكره كننده 

ایرانی منعكس نگردید!!
اینجانب از باب تأكید بر خواسته های منتقدین و رهنمود های مقام معظم رهبری 
خلاصه ای را به عنوان دیدگاه رئیس كمیته هسته ای مجلس تحت عنوان فكت شیت 
ایرانی منتشــر كردم كه با استقبال رســانه های منتقد مواجه گردید؛ لیكن كاهش 
غیرمترقبه بیش از 19 هزار سانتریفیوژ به حدود 13 هزار و انتقال بیش از ده تن اورانیوم 
غنی شده به خارج از كشور، بازطراحی رآكتور آب سنگین اراک كه بیش از 85 درصد 
عملیات فنی و مهندسی خاتمه یافته بود، نابود كردن محفظه قلب راكتور اراک، تبدیل 
دژ مستحكم فردو به آزمایشگاهی كه طی 15 سال حتی یك گرم اورانیوم نیز به آنجا 
وارد نشود، محدودیت های شدید در تحقیق و توسعه، ممنوعیت ساخت سانتریفیوژهای 
نسل جدید و استفاده از سانتریفیوژهای نسل قدیم به مدت 10 سال، اجرای پروتكل 
الحاقی و امكان ورود بازرسان آژانس به اماكن نظامی و بسیاری موارد دیگر كه در فكت 
شیت آمریكایی ها آمده بود چیزی نبود كه مردم و منتقدین انتظار آن را داشته باشند! 
انتشار این موارد از سوی آمریكایی ها كه بعدا علیرغم عدم تائید تیم مذاكره كننده 
همه مفاد آن در برجام تائید شد، فضای نامناسبی را در مجلس و افكار عمومی نخبگان 

و منتقدین به وجود آورد.
با توجه به این زیاده خواهی های آمریكایی ها، اصلاح و تصویب طرح پیشنهادی 
»الزام دولت به حفظ دستاورد ها و حقوق هسته ای ملت ایران«، یك ضرورت حتمی بود 
ولی متاسفانه كمیسیون امنیت ملی باز هم به هر دلیلی از بررسی آن طفره می رفت! تا 
اینكه در نهایت با پیگیری شدیدی كه به عمل آمد؛ در تاریخ 19/ 3 /1394 با اصلاحات 
اساسی در كلیات طرح، در قالب یك ماده واحده و سه بند و یك تبصره در كمیسیون 
به تصویب رسید و بر اساس آن مقرر گردید كه كلیه تحریم ها و قطعنامه های شورای 
امنیت در روز توافق بطور همزمان لغو و ورود آژانس به اماكن نظامی، امنیتی و حساس 
غیر هسته ای و نیز دسترسی آژانس به زنجیره تامین و تولید و اسناد و دانشمندان ممنوع 

اعلام گردد و هر گونه محدودیتی در تحقیق و توسعه نیز ممنوع گردد! 
علیرغم آنكه مصوبه مذكور در تاریخ 1394/3/23 چاپ و در صحن علنی توزیع 
و در دستور كار مجلس قرارگرفت ولی متأسفانه در اقدامی غیر عادی طرح از دستور 
كار مجلس خارج شد و بعد با همان شماره چاپ و با مفاد اصلاحی دیگری در تاریخ 
1394/3/26 مجــددا« در صحــن علنی توزیع و در اختیار نمایندگان قرار گرفت كه 
متاســفانه علیرغم فشارهای پشت پرده طرح مذكور نیز از سوی رئیس مجلس اجازه 
طرح پیدا نكرد! تا اینكه در پی اعتراض شدید منتقدین مبنی بر لزوم بررسی طرح، 
ســرانجام با چند ماه تأخیر در جهت همگامی با دولت، به ناچار در همان جلسه و با 
اصلاحات محدودی در طرح جدید، جزئیات آن در جلسه مورخ 1394/4/2 به شرح 

ذیل به تصویب نمایندگان رسید: 
ماده واحده- در راســتای صیانت از منافع ملی و رعایت مقررات پادمان معاهده 
منع گسترش سلاح های هسته ای، هرگونه نتایج مذاكرات هسته ای با كشورهای 5+1 

در صورتی معتبر است كه الزامات زیر به صورت شفاف رعایت شود:
1- لغو تحریم ها باید به طور یكجا و كامل در متن توافقنامه درج شده و در روز 

آغاز اجرای تعهدات جمهوری اسلامی ایران انجام شود.
2- آژانس بین المللــی انرژی اتمی در چارچوب توافقنامه پادمان مجاز به انجام 
نظارت های متعارف از سایت های هسته ای است و دسترسی به اماكن نظامی امنیتی 
و حساس غیرهسته ای،اسناد و دانشمندان ممنوع است و باید مصوبات شورای عالی 

امنیت ملی رعایت شود.
3- هیچ محدودیتی برای كسب دانش و فناوری صلح آمیز هسته ای و تحقیق و 

توسعه پذیرفته نیست و باید مصوبات شورای عالی امنیت ملی رعایت شود.
لیكن علیرغم آن همه دشواری ها بر سر راه تصویب این قانون كه چیزی جز دفاع از 
دستاوردهای هسته ای و حقوق ملت ایران نبود؛ در كمال شگفتی در تاریخ 1394/4/23 
كه متن برجام منتشر گردید، هیچ اثری از مصوبه مذكور در توافق نامه مشاهده نشد 
!! این در حالی بود كه دولت آمریكا به شدت به مصوبات كنگره پایبند بود و بر همین 
اساس تیم مذاكره كننده آمریكایی با توجه به مصوبه كنگره لغو تحریم ها را نپذیرفت و به 
تعلیق موقت 120 و 180 روزه تحریم ها اكتفا كرد! و در مقابل چشم پوشی دولت و تیم 
مذكره كننده از مصوبات مجلس، منجر به خسارت محض و باقی ماندن تحریم ها گردید!
در حالی كه اگر تیم مذاكره كننده ایرانی مانند طرف آمریكایی كه مصوبه كنگره 
را خط قرمز مذاكرات اعلام كرده بودند بر مصوبه مجلس شورای اسلامی كه به تائید 
شــورای نگهبان رســیده بود توجه می كردند و خطوط قرمز رهبری معظم انقلاب را 
لحاظ می كردند یقیناً سرنوشت برجام به گونه دیگری رقم می خورد و شاهد وضعیت 

اسفبار كنونی نبودیم.
___________________________

*رئیس كمیته هسته ای مجلس نهم

وقتی كه مصوبه كنگره آمریکا 
مقدم بر مصوبه مجلس شد

قالیباف: می توانیم با تصمیمات درست
از گردنه فعلی عبور كنیم

رئیسی: اموال به غارت رفته از بیت المال را بازخواهیم گرداند

حمایت بانک توسعه تعاون از شركت های دانش بنیان

رئیس  مجلس با  اشاره به مشکلات فعلی 
کشور گفت: می توانیم با اتخاذ سیاستگذاری 
شایسته در حوزه مالی، پولی و تجاری از این 
گردنه عبور کنیم. به شرط آنکه همه دست به 

دست هم بدهیم.
محمدباقــر قالیباف،  رئیس  مجلس شــورای 
اسلامی میزبان رئیس  كل بانك مركزی، وزیر اقتصاد، 
وزیر نفت، وزیر صمت و وزیر جهاد و كشاورزی در 

تالار آینه مجلس شورای اسلامی بود.
رئیس  مجلس شــورای اسلامی در این جلسه 
بر ضرورت رســیدگی به مشكلات معیشتی مردم 
تاكید كرد و گفت: متاســفانه اكنون قیمت اقلام 
اساسی سفره خانوار مانند مرغ و تخم مرغ فراتر از 
انتظار رشد داشته و این وظیفه ما مسئولان است 
كه نگذاریم، فشارهای اقتصادی به بدنه جامعه به 

ویِژه اقشار كم درآمد منتقل شود.
قالیباف تصریح كرد: باید با یك مدیریت صحیح 
و شایسته نسبت به مدیریت نحوه تخصیص ارز به 
كالاهای اولویت دار اقدام و درباره ثبت ســفارش 
كالاهای لوكس و یا حتی غیر ضروری تجدیدنظر 
كرد. وی افزود: ما در همین وضعیت فعلی می توانیم 

با اتخاذ سیاستگذاری شایسته در حوزه مالی، پولی و 
تجاری از این گردنه عبور كنیم. به شرط آنكه همه 
دست به دست هم بدهیم، پای كار باشیم و مردانه 
برای منافع ایــن مردم تلاش كنیم. رئیس مجلس 
شورای اسلامی بر ضرروت هم افزایی و هماهنگی 
دستگاه های مسئول در حوزه سیاست پولی، مالی و 
تجاری تاكید كرد و گفت: در وضعیت فعلی ما باید 
فرآیند تهاتر كالا را تســهیل كنیم و غل و زنجیر 
بروكراســی اداری را از پای كسب و كارها و تجار و 

بازرگانان باز كنیم.

انتقاد از ارز ۴200 تومانی
در این جلسه همچنین قالیباف با انتقاد شدید 
از نحوه حمایت از واردات كالاهای اساســی با ارز 
ترجیحی تصریح كرد: همانطور كه در ســال 97، 
با خاصه خرجی ارز 4200 تومانی كشــور را دچار 
چالش كردیم، امروز هم با تخصیص ارز ترجیحی 
به نام مصرف كننده و به كام دلال، منابع این كشور 

را هدر می دهیم.
وی تاكید كرد: باید زنجیــره واردات و تولید 
كالاهای اساسی به درستی رهگیری شود و هرگونه 

حمایت از سمت مصرف كننده صورت گیرد. تولید 
بیش از آنكه به سوبسید نیاز داشته باشد، نیاز دارد كه 
دستگاه های اجرایی پایشان را از گلوی تولید بردارند.

هر 10 روز یک  جلسه نظارتی 
برای اصلاح بازار ارز

رئیس  قوه مقننه كشــورمان با تاكید بر نقش 
نظارتی مجلس، یادآور شــد: به منظور پیگیری و 
نظارت بر جمع بندی های مطرح شده در این جلسه، 
كمیسیون های مجلس جلسات نظارتی خود را برگزار 
می كنند و این جلسه مشترک نیز هر 10 روز یكبار 

برگزار می شود.
به گزارش فارس، در این جلسه، اعضای دولت 
گزارشی از آخرین وضعیت واردات نهاده های كالاهای 
اساسی و همچنین نحوه تامین ارز ترجیحی و نیمایی 
برای این كالاها ارائه كردند و نسبت به تامین كالاهای 

اساسی تا پایان سال تضمین دادند.
همچنین رئیس  كل بانك مركزی توضیحاتی 
درخصوص بازار ارز و دلایل افزایش قیمت ارائه كرد 
و در ادامه وزیر اقتصاد نیز اظهار امیدواری كرد نسبت 
به تامین كســری بودجه در 5 ماه باقیمانده، بدون 

بحران تلاش های لازم صورت پذیرد.

رئیس قوه قضائیه گفت: افرادی که تصور 
می کنند می توانند مرتکب جرم شــوند و با 
خروج از کشــور از چنگال عدالت بگریزند 

سخت در اشتباه هستند.
به گزارش مركز رسانه قوه قضائیه، آیت الله سید 
ابراهیم رئیســی در جلسه دیروز شورای عالی قوه 
قضائیه با تقدیر از زحمات و تلاش های كادر درمانی 
كشــور در صیانت از سلامت مردم در برابر ویروس 
كرونا، اظهار داشت: توصیه های ستاد ملی مقابله با 
كرونا نباید در حد توصیه باقی بماند و باید از موضع 

حاكمیتی پیگیری شود.
مسئولان به جای حاشیه سازی 

به مشکلات مردم توجه کنند
رئیســی با تأكید بر لزوم پرهیز مســئولان و 
فعالان سیاســی از حاشیه سازی ها، گفت: هرگونه 
حاشیه سازی از سوی دست اندركاران و سیاسیون كه 
ما را از پرداختن به مسائل اصلی كشور و مشكلات 

مردم بازمی دارد، امری مذموم و ناصواب است.
وی از »توجه به معیشت« و »مقابله با كرونا و 
آفات آن« به عنوان مسائل اصلی كشور یاد كرد و ادامه 
داد: دغدغه مسئولان باید رفع مشكلات معیشتی 
مردم به ویژه در شرایطی باشد كه ویروس منحوس 
كرونا كسب وكار بسیاری از افراد را مختل كرده است.

وجود داروی تقلبی در بازار 
نگران کننده است

رئیس قوه قضائیه، ضمن ابراز نگرانی از قاچاق 
دارو و وجود دارو های تقلبی در بازار تأكید كرد كه 
مسئولان باید موضوع تأمین داروی مورد نیاز مردم را 
با حساسیت پیگیری كنند و اجازه ندهند سوداگران 

و قاچاقچیان در این عرصه جولان دهند.
همه تحریم های ظالمانه باید برداشته شوند؛ 

نه فقط تحریم تسلیحاتی
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با  اشاره 
به پایان تحریم 10 ساله تسلیحاتی كشورمان گفت: 
درخصوص برداشته شدن موانع معامله تسلیحاتی 
نباید صرفاً به شكست سیاسی آمریكا بسنده كرد و 
باید همه تحریم های ظالمانه آمریكا و غربی ها علیه 

ملت ایران برداشته شوند.

باید تولید قدرت کنیم تا بتوان 
با دست پر مقابل زورگویان ایستاد

وی با بیان اینكه غربی ها باید متعهد به اجرای 
توافقات باشند، اما روز به روز ظلم و ستم آنها بیشتر 
می شود گفت: مسئله تولید قدرت در برابر نظام سلطه 
مهم اســت تا بتوان با دست پر در میدان مقابله با 
این زورگویی ها حاضر شد. سازوكار هم این است كه 
اقداماتی در جهت بی اثر كردن تحریم ها و تسهیل 
زندگی و معیشــت مردم صورت گیرد. رئیس قوه 
قضائیه با تأكید بر اینكه همه مشــكلات در داخل 
كشــور و به دســت توانای مردم قابل حل است، 
خاطرنشان كرد: راهكار حل مشكلات اقتصادی در 
حوزه اقتصاد نهفته است و دنبال كردن راهكار های 

سیاسی برای حل مسائل اقتصادی خطاست.
سند امنیت قضایی را بر اساس تکلیف

برنامه ششم تدوین کردیم
رئیسی با  اشاره به ابلاغ سند امنیت قضایی و با 
تقدیر از معاونت حقوقی و دیگر بخش های مرتبط 
در دستگاه قضا، اظهار داشت: در برنامه ششم توسعه 
برای همه دستگاه ها از جمله قوه قضائیه تكالیفی در 
نظر گرفته شده كه یكی از آنها تدوین سند امنیت 
قضایی بود. اما باید بدانیم كه اجرای هر سندی مهم تر 
از ابلاغ آن ســند است و همه همكاران قضایی در 
سراسر كشور ملزم به اجرای اسناد تحولی هستند.

محور سند امنیت قضایی 
»حق الناس« است

وی، »حق الناس« را مهم ترین موضوع ســند 
امنیــت قضایی عنوان كرد و گفت: »حق الناس« و 
»حقوق مردم« قبل از آنكه دستاویز مدعیان حقوق 
بشر باشد، آموزه نبی مكرم اسلام است كه در قانون 
اساسی جمهوری اسلامی ایران نیز مورد تأكید قرار 
گرفته است. »حق الناس« از تأكیدات مستمر امام 
و رهبری بوده كه قوانین موضوعه نیز بر آن تصریح 
دارد. ممكن اســت برخی بگویند مواد سند امنیت 
قضایی در قانون اساســی آمده است، اما مهم این 
اســت كه با ابلاغ این سند، به دنبال آن هستیم تا 
 بــا عزم و اراده جدی تــری از حقوق مردم صیانت 

شود.

کسی تصور نکند می تواند جرم کند 
و از چنگال عدالت بگریزد

رئیــس دســتگاه قضا با  اشــاره بــه موضوع 
بازگردانــدن مدیرعامل فراری یكــی از بانك های 
كشور و با تقدیر از نیرو های قضایی، امنیتی و پلیس 
بین الملل و دیگر عواملی كه در بازگرداندن این مفسد 
اقتصادی نقش داشتند، تأكید كرد: افرادی كه تصور 
می كنند می توانند مرتكب جرم شوند و با خروج از 
كشــور از چنگال عدالت بگریزند سخت در اشتباه 
هستند. رئیســی خاطرنشان كرد: دستگاه قضایی 
اجازه نمی دهد كســانی كه به نحوی به بیت المال 
دســت اندازی می كنند، آرام بگیرند و بازگرداندن 
همــه متهمان اقتصادی و اموال به یغما رفته ملت 
را بــا قاطعیت و تا آخر دنبال می كند تا این اموال 
به خزانه كشــور برگردد. وی به كشــور های غربی 
نیز هشدار داد كه اجازه ندهند كشورشان پناهگاه 
غارتگران بیت المال و مفسدان اقتصادی شود و تصور 
نكنند پول هایی كه مفسدان اقتصادی از مردم سرقت 

می كنند، برای آنها منفعتی به دنبال می آورد.
اشتغال زایی 50 درصدی برای زندانیان

در ایام کرونایی و تا پایان سال
در این نشســت، رئیس ســازمان زندان ها از 
هدف گذاری این سازمان برای  اشتغال 50 درصدی 
زندانیان خبر داد و گفت: آمار  اشتغال زندانیان در 
سال 98، 15 درصد بوده كه با تمهیدات اندیشیده 
شــده، این آمار در 6 ماهه اول امسال به 23 درصد 
افزایش یافته است. مهدی حاج محمدی خاطرنشان 
كرد: نكته حائز اهمیت آن است كه این رشد بدون 
ایجاد ظرفیت های جدید و با استفاده از ظرفیت های 
موجود و در همین شرایط دشوار كرونایی كه بسیاری 
از زندانیان در مرخصی به سر می برند، محقق شده 
اســت. رئیس قوه قضائیه با تقدیر از هدف گذاری 
سازمان زندان ها برای  اشتغال 50 درصدی زندانیان، 
ایــن اقدام را علاوه  بر بازدارندگــی از وقوع جرم و 
حرفه آموزی موجــب افزایش تولید و تأمین مالی 
زندانیان و خانواده های آنها دانســت و تأكید كرد: 
اصلاح مجرمین یكی از وظایف قانونی ماست و برای 
این امر تكلیف قانون اساســی داریم. رئیسی افزود: 

برخی فكر می كنند مأموریت ما با محكوم كردن تمام 
می شود در صورتی كه مأموریت ما، هم پیشگیری و 
هم رسیدگی به جرم و هم كیفر و اصلاح مجرمین 
است و البته اصلاح مجرمین نیاز به یك كار جدی 
تحولی دارد و با شیوه های گذشته محقق نخواهد شد.

دستور ویژه رئیس دستگاه قضا 
برای بهبود خدمات دفاتر قضایی

رئیس دســتگاه قضا با  اشاره به جلسه خود با 
اعضای كمیسیون قضایی مجلس و طرح موضوع دفاتر 
خدمــات قضایی تأكید كرد: قرار بود دفاتر خدمات 
قضایی كار قضایی را برای مردم آســان تر كنند، نه 
آنكه خودشان به یكی از عوامل معطلی مردم تبدیل 
شوند. وی بر همین اســاس به رئیس مركز آمار و 
فناوری اطلاعات قوه قضائیه دستور داد با اعزام بازرس 
به دفاتر خدمات قضایی و بررسی دقیق نواقصی كه 
موجب معطلی مردم در این دفاتر می شود، سازوكار 

اصلاح این نواقص را با فوریت طراحی و اجرا كند.
امکان مسدودی الکترونیکی

حساب های بانکی ظرف 2 ساعت
رئیــس مركز آمــار و فنــاوری اطلاعات قوه 
قضائیه نیز در این جلســه از راه اندازی ســرویس 
مسدودی موجودی حساب و رفع انسداد به صورت 
الكترونیكی در سراســر كشور از هفته گذشته در 
راستای تسهیل دسترسی مردم به عدالت و تسریع 
رســیدگی به پرونده ها و اجرای پرونده های مالی 
خبر داد. زارع پور با تأكید بر اینكه بر اســاس توافق 
صورت گرفته با بانك مركزی و بانك ها و مؤسسات 
مالی، مســدودی موجودی حســاب و رفع انسداد 
ظرف دو ســاعت و حداكثر در مدتی كمتر از یك 
روز كاری انجام می شــود، افزود: سرویس فهرست 
حساب های افراد محكوم علیه هم كه حدود یك ماه 
و نیم پیش راه اندازی شده، تاكنون 20 هزار بار مورد 
استفاده قرار گرفته است. وی با بیان اینكه سرویس 
»مسدودی موجودی حساب و رفع انسداد« ظرف 
همین مدت كوتاهی كه راه اندازی شده، بار ها مورد 
استفاده قرار گرفته است ابراز امیدواری كرد كه با 
همراهی بانك مركزی، این سرویس به شكل آنلاین 

نیز فعالیت نماید.

بانک توسعه تعاون به  پاس حمایت از شرکت های 
دانش بنیــان و فعالیت های نوآورانه مورد تقدیر قرار 

گرفت.
رئیس دفتر رئیس جمهور در گردهمایی تبیین نقش نظام 
بانكی در نظام تأمین مالی نوآوری كشور اظهار كرد: نقش و 
اهمیت شركت های دانش بنیان در اقتصاد و خدمت رسانی به 
جامعه طی چند ماه اخیر كه كشور درگیر همه گیری كووید19 

بوده بیش  از پیش آشكار شده است.
محمود واعظی افزود: دولت همواره بر حمایت از این قبیل 
فعالیت ها تأكید داشته و آشكار شدن نقش نوآوری ها در قالب 
استارت آپ ها و شركت های دانش بنیان، انگیزه بیشتری برای 

حمایت مالی از این مجموعه ها فراهم كرده است.

سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری نیز 
در این گردهمایی كه به صورت مجازی و با حضور مدیران عامل 
بانك های كشور برگزار شده بود، گفت: در سال های گذشته 
با همكاری شــركت های دانش بنیان و حمایت های شبكه 
بانكی توانستیم، زمینه خدمت رسانی بیشتر و گسترده تری 
به جامعه فراهم آوریم. علاوه بر این نقش و تأثیر فعالیت های 
نوآورانــه را هم در اقتصــاد تثبیت كنیم. بنا بر این گزارش، 
بانك توســعه تعاون نیز در راستای حمایت از شركت های 
دانش بنیــان و فعالیت های نوآورانه، تفاهم نامه ای با صندوق 
نوآوری و شكوفایی منعقد كرده كه در قالب آن تسهیلاتی با 
نرخ هست درصد و بازپرداخت 36 ماهه به متقاضیانی كه از 

طرف صندوق معرفی می شوند، پرداخت می كند.

نگاه

ششمین جلسه رســیدگی به اتهامات 
محمد امامی و 33 متهم دیگر پرونده بانک 
مقام  قاضی مسعودی  ریاســت  به  سرمایه 

برگزار شد.
به گزارش خبرگزاری میزان، در ابتدای جلسه 
وكیل متهــم امامی برای دفــاع از موكل خود در 

جایگاه قرار گرفت. 
 پــس از اظهارات وكیــل متهم امامی، قاضی 
خطاب بــه وی گفت: مطالب شــما در چارچوب 
كیفرخواست نبود. شما نماینده یا وكیل محكومان 
و متهمان نیستید و باید از پرونده خود دفاع كنید، 

اما تا امروز از شما دفاع ماهیتی ندیدیم.
در ادامه متهم امامی در دفاع از خود گفت: آقای 
بانكــی كه دارید از قراردادها دفاع می كنید افرادی 
در دادگاه با همین قراردادها محاكمه شــده اند اگر 
این قراردادها درست است چرا محاكمه شده اند اگر 
نیست، چرا به آن استناد می شود، من هنوز نفهمیدم 
شركت سون با داشتن حساب و وثیقه بانكی احداث 
پالایشگاه چه عمل مجرمانه ای انجام داده است؟ در 
پرونده سون چه  اشــكال كیفری وجود دارد؟ من 

مداركی را ارائه می كنم.
قاضی پس از بررسی این مدارک، تأكید كرد: 
بخش عمده ای از مداركی كه ارائه شده است دست 
نوشته خودتان است و مابقی مدارک نیز در پرونده 
وجود دارد. صورتحساب و گردش حساب شما باید 

قبل از اخذ تسهیلات باشد.
متهم پاسخ داد: ما سندی داریم که

 2۴ میلیارد گردش داریم.
در ادامه این جلسه دادگاه قاضی از نماینده بانك 
ســرمایه خواست تا مدركی كه متهم امامی نشان 
می دهد را بررسی كند. نمایندگان بانك سرمایه هم 

اعلام كردند كه تأیید نمی كنیم.
نماینده دادستان: صورت های مالی ارائه شده 

توسط متهم امامی به بانک، واهی است 
در ادامه نماینده دادســتان گفت: امروز ورود 
ماهوی به پرونده داشتیم و جلسه خوبی بود؛ شما 
گفتید 109 میلیارد تومان فروش دارید و بانك نیز 
50 میلیارد تســهیلات داده ادعای ما این است كه 
صورت های مالی كه به بانك داده اید واهی است و 
اساساً خرید و فروشی نداشته اید؛ شما اكنون باید 
اسناد 109 میلیارد تومان خرید و فروش و گردش 

حساب را بیاورید.
 قهرمانی افزود: امامی ادعا كرد كه از سون قشم 
واریزی به صرافی ها از محل تسهیلات نداشته، در 
ادامه گزارشــی از واریزی هایی كه انجام شده است 

را قرائت می كنم.
وی ضمن قرائت گزارش واریزی ها به  حساب 
برخی از صرافی ها گفت: به  حســاب مادر و خواهر 
امامی نیز واریز شده است، اما چهار دست چرخیده 
و در تاریخ 12 مردادماه ســال 94 پول به  حساب 
مادر و خواهر وی واریز شــده اســت؛ ما می گوییم 

امامی صلاحیت وام كلان را نداشته است.
شرکت »سون« بدون گزارش اعتبارسنجی، 

تسهیلات گرفته است
نماینده دادستان ادامه داد: وقتی سون را بررسی 
می كنیم متوجه می شویم كه بدون گزارش اعتبار 
ســنجی تســهیلات گرفته و در روشه كمیسیون 
اعتباری شــعبه گفته كه شــركت نوپا اســت و 
صورت های مالی سال گذشته را ندارد و برگ سبز 
گمركی نیز ندارد و فاقد توجیه اقتصادی اســت و 
با اعطای تسهیلات مخالفت كرده است؛ حال چه 
اتفاقــی افتاد كه ده روز پس از آن تســهیلات 55 

میلیاردی روشه مصوب شد؟
قهرمانی با بیان اینكه اولیــن اقدام امامی در 
بانك ســرمایه، روشه بوده اســت گفت: ردیابی ها 
نشــان می دهد پول ها مربوط به شــركت توسعه 
ساختمان بوده اســت. امامی در روشه درخصوص 

كارشناســی اعتباری نظر منفــی دارد، اما موفق 
شد تســهیلات بگیرد. در سون كه تسهیلات دوم 
بود حتی اعتبارسنجی هم نشد. تحقیقات در این 

زمینه ادامه دارد.
اعطای ملک بلوار آفریقا 

به مدیرعامل وقت بانک سرمایه
وی افزود: در شركت روشه كه امامی تسهیلات 
گرفته، پول هایی به حساب آن وكیل مقتول به نام 
حاجیان رفته است و در تاریخ 92/7/9 این وكیل از 
مدیرعامل وقت بانك سرمایه وكالت داشته و ملكی 
را در بلوار آفریقا به نام آن مدیرعامل كرده است و 
این اقدام در دفترخانه ای انجام شده كه بعد از قتل 
حاجیان برای آن پرونده قضایی تشــكیل شده و 
كانون وقوع جرایم بوده است. سه هفته بعد از آن، 
امامی به آن فردی كه خانه را گرفته نامه می زند و 

با تسهیلات موافقت می شود.
نماینده دادستان ادامه داد: از محل تسهیلات 
پالایشگاه ســون پولی به پالایشگاه سیراف نرفته 
است. درباره موضوع پالایشگاه سیراف تعدادی افراد 
نامــه ای به وزارت نفت می زنند و این وزارتخانه نیز 
درخواست ضمانت نامه یك میلیون دلاری می كند. 
سید مهدی  هاشمی  نامه ای به شعبه اسكان معادلی 
برای ضمانت نامه یك میلیون دلاری می زند كه این 
ضمانت نامه را بدهید. یاسر ضیایی هم یك نامه به 
اعلایی سرپرست امور شعبه می زند تا با درخواست 
ضمانت نامه یك میلیون دلاری كه معادل 2 میلیارد 

و 700 میلیون تومان است موافقت كند.
ارائه تسهیلات به امامی 

بدون مصوبه هیئت مدیره بانک
نماینده دادستان گفت: ضمانت نامه و تسهیلاتی 
كــه مبالغ بالایی دارد باید به تصویب هیئت مدیره 
برســد، این تســهیلات به تصویــب هیئت مدیره 
نمی رسد، اما تسهیلات ارائه می شود و در سال 95 

تمدید می شود.
نماینده دادستان خطاب به متهم امامی: 

شما سینما را کثیف کرده اید
قهرمانی اظهار داشــت: امامی می خواهد ما را 
در مقابل هنرمندان قرار دهد، اما متوجه شــده ایم 
كه هنرمندان ســوءنیت نداشــتند و ما حتی آنها 
را احضار هم نكرده ایم. آقای امامی شــما ما را در 
مقابل سینمایی ها قرار ندهید اتفاقاً شما سینما را 

كثیف كرده اید.
در ابتدای جلســه نوبت دوم قاضی از متهم 

خواست دفاعیات خود را بیان کند.
متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: در 
ابتدا تسهیلات اخذ شده برای شركت روشه از محل 
ســپرده خودمان بود كه به مبلغ 6 میلیارد تومان 
سپرده گذاری كردیم. ما سه سند رهنی آوردیم، اما 
گویا دوستان یك نمونه از آن را استعلام كرده اند؛ ما 
به مقداری كه بانك مشخص كرده بود تأمین وثیقه 
كردیم و این تأمین وثیقه از محل تسهیلات نبوده 

بلكه خودمان تأمین كردیم.
صورت های مالی عجیب و غریب ۴ شرکت

در ادامه نماینده دادستان گفت: غیر از شركت 
جهان گســتر، چهار شــركت دیگر وجود دارد كه 
صورت های مالی شــركت ها بسیار عجیب و غریب 
اســت چرا كه این صورت های مالی كپی یكدیگر 
است به معنای آنكه صورت های مالی سال 91 شبیه 
صورت مالی سال 92 است. در هیچ یك از شركت ها 
اعتبارسنجی نشده است و اظهارنظرهایی كه برای 

صورت های مالی انجام شده اصلا تاییدیه ندارد.
نماینده بانك سرمایه هم گفت: آنچه ما را دچار 
مشكل كرده مقوله مالیاتی است؛ ما درآمدهایی در 
دفاترمان شناســایی و اعمــال كردیم كه همه آن 

صوری است.
قاضي مسعودی  مقام با اعلام ختم جلسه گفت: 

جلسه بعدی پنجم آبان ماه برگزار خواهد شد.

برگزاری ششمین جلسه دادگاه »محمد امامی« و 33 متهم دیگر پرونده بانک سرمایه

نیروهای مسلح نسبت  رئیس ستاد کل 
به در اختیار گذاشتن بیمارستان ها و مراکز 
درمانی و امکانات نیروهای مسلح در سراسر 
کشور به ستاد ملی مقابله با کرونا تأکید کرد.

جلســه قرارگاه بهداشتی درمانی امام رضا)ع( 
صبح روز گذشــته به طــور همزمان بــه صورت 
ویدیوكنفرانس در ستاد كل نیروهای مسلح، ارتش، 

سپاه، نیروی انتظامی و وزارت دفاع برگزار شد.
به گــزارش فارس، در راســتای ارزیابی نحوه 
خدمت رسانی و بهره مندی هرچه بیشتر از توانمندی 
و ظرفیت هــای كامل نیروهای مســلح در كمك 

بــه درمان بیماران مبتلا بــه كرونا و تحقق فرمان 
فرماندهی معظــم كل قوا)مدظله العالی(، قرارگاه 
بهداشتی درمانی امام رضا)ع( به ریاست سرلشكر 
پاســدار محمد باقری، رئیس ســتاد كل نیروهای 
مســلح برگزار شــد. در این جلســه كه با حضور 
تمامی فرماندهان و مسئولان قرارگاه های نیروهای 
مسلح به صورت ویدیوكنفرانس برگزار شد، روسای 
كمیته های تخصصی و قرارگاه های تابعه در ارتش، 
سپاه، نیروی انتظامی و وزارت دفاع گزارشی از روند 
فعالیت ها و مشاركت فراگیر نیروهای مسلح در كمك 
به درمان بیماران كرونا ارائه كردند. در این جلســه 

سرلشكر باقری ضمن تشكر و قدردانی از خدمات و 
فعالیت های انجام شده نیروها و سازمان های نیروهای 
مسلح در لبیك به فرمان فرماندهی معظم كل قوا 
مبنی بر مشاركت و همكاری حداكثری و استفاده 
از تمامی ظرفیت های نیروهای مســلح در كنترل، 
نظارت، پیشــگیری، درمان و كمــك به بیماران 
كرونایی، بر در اختیار گذاشتن بیمارستان ها و مراكز 
درمانی و امكانات نیروهای مسلح در سراسر كشور به 
ستاد ملی مقابله با كرونا تأكید كرد. رئیس ستاد كل 
نیروهای مسلح همچنین اتخاذ تدابیر و سیاست های 
پیشگیرانه موثر و تداوم آن تا حصول نتیجه مطمئن 

و تقلیل میزان فراگیری این بیماری و لزوم استمرار 
آگاه سازی و آموزش همگانی مردم در نحوه مراقبت 
و مقابله با بیماری كرونا را مورد تاكید قرار داد. در 
این جلسه، علیرضا رئیسی، معاون وزیر بهداشت و 
درمان و قانعی، رئیس كمیته علمی ستاد ملی مقابله 
با كرونا با قدردانی از فرماندهان نیروهای مســلح و 
كادر درمانی سازمان های تابعه در همكاری با ستاد 
ملــی كرونا، آخرین وضعیت فراگیری این بیماری 
در سطح كشور و اقدامات و فعالیت  های پیشگیرانه 
و روند درمان مبتلایان و میزان اثربخشی تدابیر و 

سیاست های اتخاذشده را تشریح  كردند.

سرلشکر باقری: همه امکانات نیروهای مسلح در اختیار ستاد ملی مقابله با كرونا قرار می گیرد


